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[Finansministeren.] 
200 mio $, hvilket vil bringe den resterende 
bemyndigelse ned på godt 1 mia kr. 

En restbemyndigelse af en sådan størrelse 
må anses for utilstrækkelig i betragtning af 
det forventede betydelige finansieringsbe- 
hov, når henses til det ønskelige i at undgå 
yderligere reduktion af valutabeholdningen. 
En udvidet bemyndigelse er yderligere mo- 
tiveret af de for tiden gunstige forhold på de 
internationale lånemarkeder som følge af en 
rigelig likviditet, et forhold, der måske vil 
ændres i årets løb i forbindelse med det 
igangværende økonomiske opsving i USA 
og deraf følgende stigning i efterspørgslen 
efter kapital. 

Med disse bemærkninger tillader jeg mig 
at anbefale forslaget til hurtig og velvillig 
behandling i det høje ting. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 

kaldelse af stedfortræderen for folketingsmed- 
lem H ölge. 

Formanden: 
Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 

tragte det som vedtaget, at den ønskede 
orlov meddeles fra og med den 15. maj 1976, 
og at stedfortræderen indkaldes som midler- 
tidigt medlem. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Ordføreren for udvalget til valgs prøvelse 
(Poul Dam) (SF): 
Folketinget har nu vedtaget at meddele 

hr. Holge orlov fra den 15. d. m., jfr. valg- 
lovens § 84, stk. 3, 2. pkt., og i fortsættelse 
heraf, skal jeg gøre indstilling om godken- 
delse af en stedfortræder som midlertidigt 
medlem. 

Det drejer sig om reklamekonsulent Ole 
Donner, Frederiksværk, der er 1. stedfor- 
træder for fremskridtspartiet i Frederiks- 
borg amtskreds, hvor hr. Holge er valgt. 

Udvalget til valgs prøvelse har behandlet 
sagen, og jeg kan herefter på udvalgets 
vegne afgive følgende: 

Indstilling. 
Reklamekonsulent Ole Donner godken- 

des som midlertidigt medlem af folketinget 
fra og med den 15. maj 1976. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 142 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 

undervisningsministeren af Ebba Strange. 
(Forespørgsel nr. XX. Anmeldt 12/5 76). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets 
samtykke dertil som givet. (Ophold). Det er 
givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af jorslag til lov om 

ændring af lov om begrænsning af svovlindhold 
m. v. i brændsel. 

(Lovforslag nr. 169. Fremsat 28/1 76. 
Første behandling 24/2 76. Betænkning 5/5 
76. Anden behandling 11/5 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 146 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling aj forslag til lov om 

præstehøjskolen. 
(Lovforslag nr. 123. Fremsat 11/12 75. 

Første behandling 20/1 76. Betænkning 6/5 
76. Anden behandling 11/5 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 
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Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 136 stemmer; 10 
medlemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om er- 

statning fra staten til ofre for forbrydelser. 
(Lovforslag nr. 144. Fremsat 15/1 76. 

Første behandling 13/2 76. Betænkning 6/5 
76. Anden behandling 11/5 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Tange (FP): 
Umiddelbart forekommer dette lovforslag 

meget rimeligt, idet man må sige, at det er 
en tiltalende ting, at folk, der bliver udsat 
for en forbrydelse, får erstatning fra staten, 
idet forbryderne jo som oftest er ude af 
stand til at betale erstatning til ofrene. 
Fremskridtspartiet er imidlertid efter en 
nærmere gennemgang af lovforslaget kom- 
met til det resultat, at vi ikke kan stemme 
for det. For det første ud fra det synspunkt, 
at det giver en urimelig forskelsbehandling 
af de mennesker, der kommer til skade på 
andre måder end ved forbrydelse og ved al- 
mindelig sygdom. 

Det kan ikke være rimeligt, at der er for- 
skel mellem den måde, folk stilles på øko- 
nomisk, når de f. eks. bliver lammet på 
grund af et hjerteanfald, og når de bliver lam- 
met på grund af en forbrydelse. De bør stilles 
ens økonomisk, og derfor kan vi ikke acceptere 
lovforslaget. Det kan ikke være rimeligt, at 
den, der er udsat for en forbrydelse, bliver 
bedre stillet ved at få invalidepension og så 
oveni også får en erstatning fra staten for 
invaliditeten. 

Endvidere er det jo også erfaringen, at 
som oftest vil den slags sager forøges meget 
mere, end man er forberedt på. Vi ved jo, at 
der er folk, der lider af erstatningsneuroser, 

og i det øjeblik, de bliver bekendt med, at 
man kan få erstatning fra staten, så er der 
ingen tvivl om, at mange mennesker 홢 
hvad enten de falder ind under loven eller ej 
홢 vil anmelde deres krav over for staten. 
Det vil give en meget stor administration af 
loven, og vi er af den opfattelse, at det i 
løbet af ganske få år vil blive en meget stor 
post på statens regnskab. 

Når først man er begyndt på en lovgiv- 
ning som denne, hvor staten skal gribe ind 
til fordel for ofre for forbrydelser, så kan 
man med lige så god ret spørge, hvorfor 
staten så ikke også skal hjælpe den stak- 
kels enke, der på grund af dokumentfalsk 
eller bedrageri fra en forbryders side bliver 
franarret sin sidste skilling. Det må jo også 
være rimeligt, at staten griber ind i et så- 
dant tilfælde. Men det er blot sådan, at sta- 
ten jo desværre, eller heldigvis, ikke kan 
gribe ind i alle tilfælde. Det må mange 
gange overlades til befolkningen selv at 
tage stilling til, hvad man ønsker at sikre 
sig imod. Navnlig i de tilfælde, som om- 
fattes af denne lovgivning, har man jo alle- 
rede de aldeles udmærkede ulykkesforsik- 
ringer, som folk kan tegne. Det er meget 
billigt at tegne disse familieulykkesforsik- 
ringer, og de giver en ualmindelig god dæk- 
ning. Derfor, hvis folk mener, at de skal have 
mere, end der tilkommer dem efter den so- 
ciale lovgivning, så må folk tegne ulykkes- 
forsikringer. 

Jeg vil dog lige gøre opmærksom på, at der 
er nogle enkelte inden for gruppen, der kan 
støtte lovforslaget. 

Bay (FP): 
Når jeg tager ordet, så skyldes det, at jeg 

har en ganske bestemt grund til at undlade 
at stemme. 

Jeg kan som de fleste ikke stemme for 
lovforslaget, med de begrundelser, hr. Tange 
har givet. Jeg kan heller ikke stemme imod 
det af den simple årsag, at jeg i mange, 
mange år netop har arbejdet for erstatning 
til ofrene. Inden for de sidste år er der i kort 
afstand fra, hvor jeg bor, sket en så uhygge- 
lig forbrydelse, at det får mig til at sige, at 
det er langt værre end mord. En mand har 
knust en flaske i hovedet på en anden og 
derefter tværet splinterne ind i øjnene på 
manden, og det værste ved det er, at man- 


